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Slobodna Dalmacija 

12.12.2016. | 15:40 

Merkel uz vojne počasti u Berlinu primila Plenkovića: Međusobni 
odnosi izvrsni, jača potpora regiji prema EU 

 

     

 

       
„Raduje me što je Hrvatska težište svoje politike sada stavila na financijsku i ekonomsku 
politiku. To je važno i dobro za ljude u Hrvatskoj i mi taj proces, naravno, s njemačke strane 
želimo poduprijeti“, rekla je Angela Merkel nakon susreta s Andrejom Plenkovićem i naglasila 
kako su njemačko-hrvatski odnosi izvrsni. 
  
 
 

Slobodna Dalmacija 

16.12.2016. | 20:09 

Zbog straha od terorizma Hrvatska u ime cijelog EU-a mora 
registrirati sve osobe koje dolaze iz Srbije, Crne Gore i BiH 

 

Prema prijedlozima koje je predstavila Europska komisija i koje je podržalo Europsko vijeće, 
ubuduće će se registrirati svi putnici koji ulaze i izlaze na vanjskim granicama Europske unije. 
Dosad su se registrirali samo oni koji nisu državljani Europske unije, Švicarske, Islanda i 
Norveške, a odsad će se to odnositi i na njih.  



Što to znači konkretno za građane Hrvatske? Kako je hrvatska granica prema Srbiji, BiH i 
Crnoj Gori vanjska granica EU, a ona prema Sloveniji i Mađarskoj vanjska granica Schengena, 
kada nove mjere stupe na snagu mogle bi usporiti prelazak granice 

Hrvatska bi u ime cijele EU trebala registrirati sve osobe koje ulaze iz teritorija južnih susjeda. 

 

 Slobodna Dalmacija 

17.12.2016. | 18:54 

Stier se susreo s novim talijanskim ministrom vanjskih poslova 

 

 
 
 
Ministar vanjskih i europskih poslova Davor Ivo Stier, koji u subotu boravi u službenom 
posjetu Vatikanu, sastao se s novim talijanskim ministrom vanjskih poslova Angelinom 
Alfanom na njegov zahtjev. 

Potvrdili su da Sveta Stolica i Hrvatska dijele zajednički interes - europski put te zemlje i 
jednakopravnost triju konstitutivnih naroda. 

 

 

Večernji list 

19.12.2016 | 12:37 

 

ŠTO JEDEMO? 

Petir upozorava: Hrvatskoj treba Zakon o označavanju 
proizvoda bez GMO-a 



Euro zastupnica kaže da to što kod nas nije dozvoljena sjetva GMO sjemena niti 
proizvodnja GMO poljoprivrednih proizvoda naša je strateška prednost koju moramo 
iskoristiti na bolji način u korist naše poljoprivrede i turizma 

 

 

 

Stoga je puno realnije nadati se da bi države članice mogle same donijeti regulativu za 
označavanje GMO-free proizvoda, svaka za svoje područje - rekla je Petir.  

Petir također podsjeća kako pravo Europske unije zahtijeva da kada proizvodi sadrže ili se 
sastoje od GMO-a ili su proizvedeni od genetski modificiranih organizama, budu tako i 

označeni jer označavanje hrane u smislu naznake da ista ne sadrži GMO (GMO-Free) nije 
zabranjeno, ali niti posebno regulirano na razini Europske unije, stoga je na državama 
članicama da same donesu odluku o tome. 
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Slobodna Dalmacija 

9.1.2017. | 11:15 

 

 

Oprostite se od kune, euro stiže na velika vrata! Kada? Što 
brže! 

 

Već nekoliko godina traje burna politička i ekonomska rasprava kojim smjerom treba ići 

hrvatska monetarna politika. 

Pod pritiskom vrlo negativnih iskustava s kreditima vezanima uz švicarski franak posljednjih 

godina posebnu snagu dobili su poprilično populistički zahtjevi za punu kunizaciju kreditnog 

poslovanja, a taj je trend ekspanzivnom politikom pomalo počela podržavati i Hrvatska 

narodna banka (HNB). 

Prema informacijama, na samom početku ove godine Vlada RH i centralna banka usuglasilie 

su se da bi cilj zajedničke strategije ipak trebalo biti što brže uvođenje eura. 

 

 

Jutarnji 

14.01.2017. | 13:13 

KUPUJETE PREKO INTERNETA? STIŽE VELIKA NOVOST ZA HRV. 

POTROŠAČE Ukida se jedna od najiritantnijih praksi zbog koje 

je kupnja dosad mnogima prisjela 



Europski parlament pokrenuo je proces kojim bi se napokon trebale smanjiti razlike u 

cijenama prekogranične dostave paketa, odnosno kako bi se snizila cijena dostave koju 

plaćaju potrošači i mala poduzeća. 

- Samo pet posto prekograničnih dostava je besplatno, a istraživanja su pokazala da je cijena 

prekogranične dostave često i do pet puta veća od domaćih cijena. I to ne bi sve skupa bilo 

neobično kada bi cijene dostave rijetko imale veze s udaljenošću ili cijenom rada. Često se 

događa da bez očitog razloga građani za 200 kilometara plate dva ili tri puta više nego za 500 

kilometara – kazala je Borzan, dodavši i kako „gotovo polovica potrošača u EU ne kupuje 

online iz drugih država članica zbog problema dostave.“ 

 

Večernnji list 

15.1.2017 | 11:16 

Stier:Danas slavimo odlučnost hrvatskih ljudi da sami priznaju 

da mogu i žele biti samostalni 

„Naravno da ima još posla, ali ako budemo ponosni na naše postignuće i imamo samosvijest 

možemo i neriješena pitanja početi rješavati“, naglasio je Stier. 

 

 

U povodu 25. obljetnice priznanja Hrvatske, ministar vanjskih i europskih poslova Davor Ivo 

Stier izjavio je uoči mise zahvalnice u zagrebačkoj katedrali kako je čin priznanja imalo veliko 

značenje za Republiku Hrvatsku jer ju je tada priznalo 12 država Europske zajednice. 

 



HINA 

21:58 17.01.2017 

EUROPSKI PARLAMENT DOBIO NOVOGA PREDSJEDNIKA: 
Talijan Antonio Tajani naslijedit će Martina Schulza 
 

 
 

Dosadašnji potpredsjednik Europskog parlamenta Antonio Tajani iz Europske pučke stanke 
(EPP) novi je predsjednik Europskog parlamenta nakon pobjede u četvrtom i odlučujućem 
krugu glasovanja s potporom 351 zastupnika, dok je njegov socijaldemokratski takmac 
Gianni Pittela osvojio 282 glasa. 
 
S Tajanijem na čelu EP-a, Jean-Claudeom Junckerom na čelu Europske komisije i Donaldom 
Tuskom kao predsjednikom Europskog vijeća, EPP, politička obitelj kancelarke Angele 
Merkel, sada će zapravo u potpunosti posjedovati Bruxelles, poput američkih republikanaca 
koji će nakon inauguracije Donalda Trumpa u petak suvereno vladati Washingtonom. 

 

 

Večernji list 

18.1.2017. | 14:08 

 

EK predlaže postupno intergriranje Hrvatske u schengenski 

informacijski sustav 

 



 

Europska komisija predložila je Vijeću EU-a da postupno integrira Hrvatsku u schengenski 

informacijski sustav (SIS) koji osigurava infrastrukturu za  upravljanje informacijama za 

potporu graničnoj kontroli i povezanim sigurnosnim zadacima u sklopu policijske i 

pravosudne suradnje. 

Hrvatska je 1. srpnja 2015. podnijela zahtjev za pristupanje schengenskom prostoru nakon 

čega je uslijedio postupak evaluacije njezine spremnosti. 

 

 

Večernji list 

20.1.2017. | 22:00 

 

Trump već povukao prve poteze kao 45. američki predsjednik, 

a u govoru poručio kako će se islamski radikalizam izbrisati s 

lica zemlje 

 

Američki predsjednik Donald Trump je u petak u svom inauguracijskom govoru kazao da će 

vratiti vlast narodu i zajedno s njime odrediti smjer Amerike i svijeta u godinama koje dolaze, 

poručujući da će mu od "danas pa nadalje" na prvom mjestu uvijek biti Amerika. 



Večernji list 

23.1.2017. | 13:30 

 

Izbačeni iz EU, očajni se Sirijci vraćaju u Siriju 

 

Naime, Hrvatska je ponovno na udaru novog vala izbjeglica, ali ovog puta sa Zapada. 

Europske zemlje počele su vraćati migrante koji su registrirani u Hrvatskoj za njihova 

prolaska Balkanskom rutom. Najveći broj migranata vraća se iz Njemačke jer je Angela 

Merkel, zbog sve većeg pritiska, Dublinski sporazum, koji je bila suspendirala, ponovno 

aktivirala i Njemačka je počela vraćali migrante u Hrvatsku. 

Prema podacima MUP-a, još krajem 2016. godine, za ukupno 3493 migranta koji su prešli 

preko RH, druge države EU su sukladno Dublinskom ugovoru najavile njihov povrat u 

Hrvatsku. Međutim, ta bi brojka mogla biti mnogo veća s obzirom na to da svakodnevno 

zemlje EU vraćaju migrante u Hrvatsku. 

 

 

                                                                Slobodna Dalmacija  

24.1.2017. | 11:22 

Odbačen vladin argument: Parlament mora odobriti Brexit! 

Britanski Vrhovni sud u utorak je presudio da premijerka Theresa May mora dobiti odobrenje 

parlamenta prije nego počne proces formalnog izlaska zemlje iz Europske unije, a vlada je, 

iako razočarana, kratko priopćila da će prihvatiti donesenu odluku. 



Sud je odbacio argument vlade da May naprosto može posegnuti za izvršnim ovlastima 

poznatim kao "kraljevsko isključivo pravo" kako bi pokrenula članak 50 Lisabonskog ugovora 

EU-a i započela dvogodišnji postupak razdruživanja. 

Na toj najvišoj britanskoj sudskoj instanci, odbačeni su, međutim, argumenti da bi 

parlamenti u Sjevernoj Irskoj, Škotskoj i Walesu trebali dati svoj pristanak prije aktiviranja 

članka 50 spomenutog ugovora. 

 

Večernji list 

25.1.2017. | 12:28 

Orepić: Cilj Hrvatske je što prije biti dio schengenskog 

prostora 

 

Hrvatskoj policiji svečano su uručena nova 23 multifunkcionalna vozila, tzv. schengenska 

busa, vrijedna 2,8 milijuna eura, za pojačani nadzor državne granice, a ključeve vozila 

policijskim službenicima predao je u prostorima Policijske akademije ministar unutarnjih 

poslova Vlaho Orepić koji je naglasio kako je cilj Hrvatske biti što prije dio schengenskog 

prostora, a tu opredijeljenost dijeli i Europska unija. 

 

 

Večernji list 

25.1.2017. | 15:13 

Njemačko-francuska osovina ostaje iako se EU prestrojava 

Na kraju 2017. godine predsjednik Francuske možda neće biti predsjednički kandidat desnog 

centra François Fillon, a Angela Merkel možda više neće biti kancelarka Njemačke, ali će 

ostati francusko-njemačka osovina koja Europsku uniju drži zajedno. 

Ni antieuropeistička europska desnica (Francuskinja Marine Le Pen, Njemica Frauke Petry, 

Nizozemac Geert Wilders i Talijan Matteo Salvini), koja se sastala ovih dana u njemačkom 



gradu Koblenzu, ne namjerava napustiti francusko-njemačku osovinu, već želi drukčije 

(re)organizirati Europu. 

Jer, da je EU potpuno uspješna, ne bi jačale protueuropske stranke koje jašu na valovima 

nezadovoljstva građana. Što treba mijenjati? Zasigurno vratiti državama veću ovlast u 

odlučivanju unutar EU, odnosno vratiti se na godine kada su se odluke donosile na 

sastancima šefova država i vlada. 

 

Večernji list 

29.1.2017. | 15:30 

Schulz imenovan kandiatom SPD-a za kancelara, obećao 

borbu protiv nejednakosti 

 

 

Bivši predsjednik Europskog parlamenta Martin Schulz, službeno je u nedjelju imenovan 

kandidatom njemačkih socijaldemokrata za parlamentarne izbore u rujnu nakon čega je 

obećao da će se boriti za veću jednakost kako bi se nadvladale "duboke podjele" u 

Njemačkoj.  

 

 

 

 

 

 

 


